
PROTOKÓŁ  Nr  VI/2011
z przebiegu VI Sesji Rady Gminy Jaraczewo  
odbytej w dniu 31 marca 2011 r. o godz. 10.0 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

– radni Rady  Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– Wójt Gminy - Dariusz Strugała
– Zastępca Wójta - Stanisław Andrzejczak
– Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
– Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
– radca prawny - Marianna Frąckowiak
– sołtysi Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną  listą obecności
– kierownicy referatów i jednost. organizac. - zg. z załączoną listą obecności 
– radny powiatu - Teodor Grobelny
– Prezes Zarządu Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów - Halina Czabańska 
– redaktor  GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Piotr  Ignasiak

Porządek obrad: 

1. Otwarcie.
2. Przyjęcie protokołu z obrad  V Sesji Rady Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na  V Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Uchwała Rady Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011rok. 
7. Uchwała Rady Gminy w sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na wyprzedzające finansowanie 

zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej.
8. Uchwała  Rady  Gminy  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Jaraczewo na lata 2011 – 2017.
9. Uchwała  Rady  Gminy  w  sprawie  wyodrębnienia  środków  finansowych  stanowiących 

fundusz sołecki w budżecie gminy dotyczącym roku 2012. 
10. Uchwała Rady Gminy w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Jarocin.
11. Uchwała Rady Gminy zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

publicznym przedszkolom zakładanym i prowadzonym na terenie gminy Jaraczewo przez 
osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego i osoby fizyczne.

12. Uchwała Rady Gminy w sprawie ustalenia warunków oraz trybu finansowego wspierania 
rozwoju sportu w Gminie Jaraczewo.

13. Uchwała Rady Gminy w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Rusko.
14. Uchwała Rady Gminy w sprawie powołania doraźnej komisji statutowej.
15. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
17. Wolne głosy. 
18. Wnioski podjęte na sesji.
19. Zakończenie.



1.Otwarcie.

Zgodnie z art. 20 ustawy  o samorządzie gminnym  obrady VI Sesji Rady Gminy  otworzył 
Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak.

Stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 radnych. 
Na pytanie  Przewodniczącego Rady czy są  uwagi  do  proponowanego porządku  obrad  , 

żadnych uwag nie zgłoszono. 
Przed  przystąpieniem  do  punktu  2  porządku  obrad   Przewodniczący  Rady  oddał  głos 

Wójtowi Gminy. 
Wójt  złożył  podziękowanie wszystkim sołtysom za wkład pracy w minionej kadencji a 

szczególne podziękowania złożył sołtysom, którzy zrezygnowali z pełnienia tej funkcji bądź nie 
zostali  wybrani  na obecną kadencję.  Są to  sołtysi  Leon Kasprzak,  Roman Giernacki,  Mirosław 
Góralczyk, Zofia Wiśniewska, Jacek Roszak i Mateusz Juszczyk. Sołtys Mirosław Góralczyk  za 12 
lat bycia sołtysem miejscowości Rusko i wkład pracy dla dobra mieszkańców tej gminy otrzymał 
medal „Za szczególne zasługi dla Gminy Jaraczewo”. Sołtysi Leon Kasprzak, który pełnił funkcje 
sołtysa miejscowości Gola 33 lata  i Roman Giernacki, który pełnił funkcje  sołtysa  miejscowości 
Wojciechowo 26 lat (tę funkcję przejął po swoim ojcu) otrzymali pamiątkowe zegarki ( odznaczenia 
gminne otrzymali  w latach wcześniejszych).  Wymienieni  sołtysi  otrzymali  również pamiątkowe 
grawertony. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad  V Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady poprosił Sekretarza  Rady o wypowiedz do sporządzonego protokołu 
z obrad V Sesji.. 

Sekretarz Rady – Barbara Pielucha poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z 
przebiegu obrad V Sesji Rady Gminy  odbytej w dniu  24 lutego 2011 roku nie wnosi uwag. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady  z którym zwrócił się do radnych-  czy  są uwagi do 
sporządzonego protokołu z obrad V sesji Rady Gminy Jaraczewo , żadnych uwag nie zgłoszono
Protokół z V Sesji został przyjęty jednogłośnie -b bez czytania. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na  V Sesji Rady Gminy.

Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na V Sesji Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 24 
lutego 2011 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu  złożył Zastępca Wójta.

Na pytanie Przewodniczącego Rady – czy są uwagi do złożonego sprawozdania, żadnych 
uwag nie zgłoszono. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie,  które  stanowi  załącznik  do  niniejszego  protokołu  złożył  Wójt  Gminy  – 
Dariusz Strugała. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Barbara Pieluch w imieniu Rady Sołeckiej  wsi  Wojciechowo i  Łowęcice  złożyła 
pismo do Rady Gminy w sprawie wzmocnienia płyty ( ruchomej) na przejeździe kolejowym w 
Wojciechowie,  która  zagraża  bezpieczeństwu  przechodniów.   Pismo  stanowi  załącznik  do 
niniejszego protokołu. 

Radny Tomasz  Twardowski  interweniował w sprawie udrożnienia kanalizacji deszczowej 
na  ulicy  Golskiej  w  Jaraczewie.  Zwrócił  się  również  z  pytaniem,  czy   planuje  się  zatrudnić 
pracowników  do  prac  porządkowych  na  terenie  Jaraczewa.  Wspomniał,  że  do  tej  pory  prace 
porządkowe wykonywali pracownicy interwencyjni. 



Radna Zofia Wiśniewska  zapytała jak przedstawia się sprawa budowy fermy tchórzofretek 
na terenie naszej gminy ( pomiędzy  Łobzem a Łobzowcem ), ponieważ w tej sprawie wpłynęła 
petycja od mieszkańców Łobzowca. 

Radny Jacek Kryszak zwrócił  się do radnego powiatu o interwencje w sprawie remontu 
drogi powiatowej Zalesie – Jarocin przy wyjeździe na drogę krajową nr 12. Taka sama sytuacja 
występuje na drodze  Zalesie – Mieszków. Interweniował również w sprawie powierzchniowego 
utrwalenia drogi Panienka- Zalesie. Wspomniał, że w sprawie nawierzchni tej drogi interweniował 
już w ubiegłym  roku. 

Radny  Edmund  Kowalczyk  w  imieniu  mieszkańców  wsi  Parzęczew  i  Nosków   złożył 
interpelacje   (  na piśmie )  w sprawie:  oświetlenia  ulicznego,  remontu dróg,  naprawy dachu na 
wiacie przystankowej, pogłębienia i udrożnienia rowów. Pismo stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
Prosił  również  o   objaśnienia   przy  znakach   trasy    rowerowej  na  terenie  gminy,  ponieważ 
mieszkańcy nie bardzo wiedzą, co oznaczają wywieszone znaki z rowerem. 

Przewodniczący Rady powiedział,  że  przyjmuje  pismo p.  Kowalczyka  ale  uważa,  że  w 
rozumieniu ustawy o samorządzie gminnym nie jest to interpelacja.
Potwierdził również  interwencje radnego Jacka Kryszaka dotyczącą naprawy drogi powiatowej 
Zalesie- Jarocin przy wyjeździe na drogę krajową  nr 12. 

6. Uchwała Rady Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011rok. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy. 
Wójt  wyjaśnił,  że  nie  wszystkie  złożone  wnioski  do  budżetu  zostaną  w bieżącym roku 

zrealizowane a przede wszystkim te wnioski, które wpływają na bieżąco ponieważ mamy zasadę 
tworzenia budżetu i  nie możemy iść  na tak daleko idący kompromis,  że co miesiąc składamy 
wnioski do budżetu, który   tworzy się raz w roku. Wnioski  teraz składane będą mogły być przyjęte 
przy tworzeniu budżetu na kolejny rok ( w miesiącu wrześniu). 
Wspomniał, że są jeszcze wolne środki za 2010 rok ale są też zobowiązania, które musimy ponieść. 
Tymi  zobowiązaniami  są  przede  wszystkim  środki,  które  musimy zabezpieczyć  na:  płace  dla 
nauczycieli,  na opał w szkołach, na wypłaty zasiłków celowych,   na przewozy pasażerskie PKS, 
na  składki  LIDER ZIELONEJ  WIELKOPOLSKI,   na  rozbiórkę  komina   w Górze  (  po  byłej  
cegielni  ).  Zaznaczył  ,  że  remontujemy  świetlice  wiejskie  i  na  te  zadania  musimy  również 
zabezpieczyć  100% środków  zanim otrzymamy dofinansowanie. 
Co zaś tyczy się środków  na strzelnicę w Jaraczewie wyjaśnił, że ta strzelnica jest traktowana jaki 
jeden z obiektów gminnych  potrzebnych do realizacji działalności  kulturalnych ( plenerowych). 
Realizacja  dobudowy  oświetlenia  (  lampy  parkowe)  do  tej  strzelnicy  w  2010  roku  została 
wstrzymana   a  planowane środki  zostały przekazane w nadwyżkę.  W związku z powyższym z 
budżetu  tego  roku  do  tego  zadania  dokładamy  13.000,00  zł.  Czeka  również  sprawa  budowy 
strażnicy w miejscowości Parzęczew. 
Kończąc wystąpienie Wójt  zaznaczył, że w budżecie musimy również  zabezpieczyć pewną pule 
środków na  zadania awaryjne .
Wspomniał,  że  jeżeli   będą  na  poszczególnych  zadaniach  oszczędności  to  pozostaną  one  w 
nadwyżce  w będą wspólnie dzielone na realizacje nowych zadań. 

Do  złożonych wyjaśnień nie wniesiono żadnych uwag.
Ponieważ projekt  tej  uchwały był  omawiany na  posiedzeniach  poszczególnych Komisji, 

Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących Komisji o stanowiska i imieniu Komisji. 
Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 

poinformował,  że  po  szczegółowej  analizie  i  udzielonych  wyjaśnieniach  przez  p.  Skarbnik  na 
posiedzeniu w dniu 28 marca 2011 r. Komisja przychyliła się do proponowanych zmian w budżecie 
gminy i przedłożony projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący   Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że 
proponowane  zmiany  w  budżecie  gminy  uwzględnione  w  projekcie  tej  uchwały  Komisja 



szczegółowo  przeanalizowała  na  posiedzeniu  w  dniu  29  marca  2011  r.  i  po  udzielonych 
wyjaśnieniach przez p. Skarbnik zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 29 
marca  2011  r.  po  udzielonych  wyjaśnieniach  przez  p.  Skarbnik  nie  wniosła  uwag  do 
proponowanych w projekcie tej uchwały zmian w budżecie gminy. 

Wiceprzewodnicząca  Rady odczytała tekst projektu powyższej uchwały i za jej podjęciem 
głosowało 15 radnych ( uchwała Nr VI/30/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

7.  Uchwała  Rady  Gminy  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na  wyprzedzające 
finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej.

Ponieważ projekt tej  uchwały był omawiany na posiedzeniach poszczególnych Komisji  , 
Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących Komisji o stanowisko w imieniu Komisji.

Przewodniczący  komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że po udzielonych wyjaśnieniach przez p. Skarbnik Komisja na posiedzeniu w dniu 
28 marca 2011 roku przedłożony projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że projekt tej 
uchwały był  szczegółowo omówiony przez p. Skarbnik na posiedzeniu Komisji w dniu 29 marca 
2011 r. i  został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały szczegółowo 
omówiła p. Skarbnik na posiedzeniu Komisji w dniu 29 marca 2011 r. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu powyższej uchwały i za jej podjęciem 
na ustawowy stan 15 radnych,  głosowało 15 radnych (uchwała Nr VI/31/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

8. Uchwała Rady Gminy w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jaraczewo na lata 2011 – 2017.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  powyższej  uchwały  był  omawiany  na 
posiedzeniach  poszczególnych  Komisji  Rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących  Komisji  o 
stanowisko w imieniu Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował,  że projekt  tej  uchwały omówiła p.  Skarbnik na posiedzeniu Komisji  w dniu 28 
marca 2011 r. i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że Komisja 
na posiedzeniu w dniu 29 marca 2011 r.  przedłożony projekt powyższej  uchwały zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący  Komisji  rewizyjnej  poinformował,  że  przedłożony projekt  tej  uchwały 
został omówiony przez p. Skarbnik na posiedzeniu Komisji w dniu 29 marca 2011 r.

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem głosowało15 
radnych (uchwała Nr VI/32/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

9. Uchwała Rady Gminy w sprawie wyodrębnienia środków finansowych stanowiących 
fundusz sołecki w budżecie gminy dotyczącym roku 2012. 

Przewodniczący rady poinformował, że projekt tej uchwały był  omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych  Komisji  i  zwrócił  się  do  przewodniczących  Komisji  o  stanowisko  w  imieniu 
Komisji. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 



poinformował, że po udzielonych wyjaśnieniach przez Zastępcą Wójta Komisja na powiedzeniu w 
dniu 28 marca 2011 r. przedłożony projekt uchwały zaopiniowała większością głosów pozytywnie.

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że  po 
udzielonych wyjaśnieniach przez Zastępcę Wójta Komisja na posiedzeniu w dniu 29 marca 2011 r. 
projekt tej uchwały zaopiniowała większością głosów pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 
marca 2011 r. po udzielonych wyjaśnieniach przez p. Skarbnik nie wniosła uwag do projektu tej 
uchwały.

Wiceprzewodnicząca rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem głosowało  14 
radnych , 1 radny wstrzymał się od głosu ( uchwała Nr VI/33/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

10. Uchwała Rady Gminy w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą 
Jarocin.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  tej  uchwały  był  omawiany  na  posiedzeniach 
poszczególnych  Komisji  Rady   zwracając  się  do  przewodniczących  Komisji  o  stanowisko  w 
imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt tej uchwały omówił Zastępca Wójta na posiedzeniu Komisji w dniu 28 
marca 2011 r. i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że projekt tej 
uchwały  omówił  zastępca  Wójta  na  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  29  marca  2011  r  i  został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt tej uchwały omówił Zastępca 
Wójta na posiedzeniu Komisji w dniu 29 marca 2011 r. 

Przed przystąpieniem do odczytania projektu  uchwały i głosowania Przewodniczący rady 
zwrócił się z pytaniem do Skarbnika – czy została rozliczona dotacja  przekazana na  utrzymanie 
schroniska dla zwierząt za 2010 rok?

Skarbnik odpowiedziała, że dotacja została rozliczone. 
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu powyższej uchwały i za jej podjęciem 

głosowało 15 radnych ( uchwała Nr VI/34/2011).
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwę w obradach.
Po  przerwie  Przewodniczący   Rady  stwierdził,  że  na  sali  obrad  jest  14  radnych  i 

usprawiedliwił  nieobecność  radnego Edmunda Kowalczyka  w dalszych obradach sesji  (  ważne 
sprawy rodzinne). 

11.  Uchwała  Rady  Gminy  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  trybu  udzielania  i 
rozliczania dotacji publicznym przedszkolom zakładanym i prowadzonym na terenie 
gminy Jaraczewo przez osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego i 
osoby fizyczne.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że   projekt  tej  uchwały  również  był  omawiany  na 
posiedzeniach poszczególnych Komisji i zwrócił się do przewodniczących Komisji o stanowisko w 
imieniu Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że po udzielonych wyjaśnieniach przez dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno 
Administracyjnego Szkół  Komisja na posiedzeniu w dniu 28 marca 2011 r.  projekt powyższej 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych  poinformował, że projekt tej 



uchwały został  omówiony przez dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego 
Szkół na posiedzeniu Komisji w dniu 29 marca 2011 r. i zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt powyższej uchwały omówił 
dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego szkół na posiedzeniu Komisji w dniu 
29 marca 2011 r. 

Wiceprzewodnicząca rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem głosowało 14 
radnych ( uchwała Nr VI/35/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

12.  Uchwała  Rady  Gminy  w sprawie  ustalenia  warunków  oraz  trybu  finansowego 
wspierania rozwoju sportu w Gminie Jaraczewo.

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  powyższej  uchwały  był  również  omawiany  na 
posiedzeniach  poszczególnych  Komisji  i  poprosił  przewodniczących  Komisji  o  stanowisko  w 
imieniu Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  po  udzielonych  wyjaśnieniach  przez  Zastępcę  Wójta  na 
posiedzeniu Komisji w dniu 29 marca 2011 r. został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 29 marca 2011 r. projekt powyższej uchwały, po udzielonych wyjaśnieniach 
przez Zastępcę Wójta zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  Komisja 
szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 29 marca 2011 r. nie wnosząc uwag.

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem glosowało 
14 radnych (uchwała Nr VI/36/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

13.   Uchwała  Rady  Gminy  w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy  Miejscowości 
Rusko.

Przewodniczący rady powiedział, że projekt powyższej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych Komisji i poprosił przewodniczących Komisji o stanowisko w imieniu Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt tej uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 28 marca 
2011 r. i zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że projekt tej 
uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 29 marca 2011 r. i został zaopiniowany 
jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 
marca 2011 r. nie wniosła uwag do przedłożonego projektu tej uchwały.

Wiceprzewodnicząca  Rady  odczytała  projekt  uchwały  i  za  jej  podjęciem głosowało  14 
radnych (uchwała Nr VI/37/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

14. Uchwała Rady Gminy w sprawie powołania doraźnej komisji statutowej.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  tej  uchwały  był  również  omawiany  na 
posiedzeniach  poszczególnych  Komisji  i  poprosił  przewodniczących  Komisji  o  stanowisko  w 
imieniu Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że na posiedzeniu w dniu 28 marca 2011 r. Komisja projekt powyższej uchwały 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że projekt ej 



uchwały komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 29 marca br. i  wnioskuje, żeby w skład 
doraźnej komisji statutowej powołać również  radną Zofię Wiśniewską (  Wiceprzewodniczącą 
Rady).  Wniosek Komisja uzasadnia tym,  że  radna Zofia Wiśniewska brała  udział w pracach 
komisji  statutowej poprzedniej kadencji, dysponuje wolnym czasem , wyraża chęć pracy w  tej 
komisji , jej udział w komisji nie spowoduje  żadnych dodatkowych kosztów finansowych. 
Ponadto  Komisja  nie  wniosła  żadnych  uwag  do  proponowanego  w  przedłożonym  projekcie 
uchwały  składu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt powyższej uchwały Komisja 
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 29 marca 2011 r. nie wnosząc uwag. 

Przewodniczący   Rady  zapytał  –  kto  z  radnych  jest  za   powołaniem  radnej  Zofii 
Wiśniewskiej w skład doraźnej komisji statutowej?
Za  powołaniem  radnej  Zofii  Wiśniewskiej  w  skład  doraźnej  komisji  statutowej  głosowało  14 
radnych. Wniosek Komisji został przyjęty jednogłośnie. 

Wiceprzewodnicząca  Rady odczytała  tekst  projektu  uchwały z  uwzględnieniem wniosku 
Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych i za jej podjęciem głosowało 14 radnych ( uchwała 
Nr VI/38/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

15. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 

Nie składano żadnych informacji. 

16.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący  Rady  zapoznał radnych z treścią pism skierowanych  do Zarządu Powiatu 
Jarocińskiego  oraz  Zarządu  Dróg  Powiatowych   w  odniesieniu  do  interpelacji  złożonych   na 
poprzedniej  sesji  przez  radnego  Romana  Matuszaka   informując,  że  do  chwili  obecnej   nie 
otrzymaliśmy żadnej odpowiedzi w tych sprawach.

W odniesieniu  do  interwencji  zgłoszonej   na  piśmie  przez  radną  Barbarę  Pieluchę   w 
sprawie   wzmocnienia  płyty  na  przejeździe  kolejowym  w  Wojciechowie  Zastępca  Wójta 
potwierdził, że wystająca płyta betonowa zagraża  bezpieczeństwu dla przechodniów jak również 
przejeżdżających pojazdów informując, że w poprzedniej kadencji na naszą interwencje tej przejazd 
był już naprawiany i ponownie wystąpimy o jego naprawę ( do PKP).

Co  zaś   tyczy  się  wypowiedzi  radnego  Tomasza  Twardowskiego  odnośnie  udrożnienia 
kanalizacji  deszczowej  na  ul.  Goiskiej  Zastępca  Wójta  odpowiedział,  że  w  dniu  jutrzejszym 
komisyjnie zostanie sprawdzony  stan odprowadzania wody na tej ulicy   gdzie zostaną wyciągnięte  
stosowne wnioski. 

Jeżeli chodzi o utrzymanie  porządku  w Jaraczewie Zastępca Wójta odpowiedział, że ten 
problem dotyczy nie tylko samego Jaraczewa a całej gminy., ponieważ  przez kilka lat było tak, że 
utrzymaniem  porządku zajmowali się pracownicy interwencyjni a w tym roku będzie problem z 
zatrudnieniem tych pracowników. 
Dalej  przypomniał,  iż  w  statutach  sołectw  jest  zapisane,  że   do  obowiązków  Sołtysa  i  Rady 
Sołeckiej należy  również utrzymanie porządku na terenie danego sołectwa. Dodał, że  będziemy 
też  czynili  wszelkie  starania   dotyczące  zatrudnienia  osób  bezrobotnych  w  ramach  prac 
interwencyjnych. 

Radny  Tomasz  Twardowski  powiedział,  że  na  chwilę  obecną   najbardziej  niepokoi  go 
sprawa utrzymania porządku w parku w  Jaraczewie. 

Następnie Wójt poinformował, że będziemy czynili starania aby  stworzyć stanowisko dla 
osoby z III grupą inwalidztwa. Ponadto od 1 kwietnia  br. będą przyjęte dwie osoby  ( na krótki 
okres czasu ).  Natomiast jeżeli nie uda się  zatrudnić osób w ramach prac interwencyjnych  to 
będziemy zmuszeni wynająć firmę do  sprzątania  (głównie do koszenia trawników i przycinania 
żywopłotów).



W odniesieniu do  zapytania radnej  Zofii  Wiśniewskiej  Wójt odpowiedział,  że  rozumie 
protesty mieszkańców   dotyczące budowy fermy tchórzofretek  na terenie tutejszej gminy i   z 
naszej  strony  w  tej  sprawie  została   przygotowana  już  druga  decyzja  negatywna  (na  protest 
mieszkańców ),  natomiast  nie jest  powiedziane,  że wnioskodawca nie będzie się od tej  decyzji 
odwoływał. 

Co się tyczy  wniosków zgłoszonych w interpelacji  radnego Edmunda  Kowalczyka Wójt 
powiedział, że radny rozmawiał z nim w tej sprawie  i zdaje sobie sprawę, że większość z nich nie 
znajdzie w krótkim czasie uznania. 

Odnosząc  się do wypowiedzi radnego Jacka Kryszaka w sprawie remontu drogi powiatowej 
w Zalesiu,  radny powiatu  - Teodor Grobelny poinformował,  że w tej  sprawie odwrotnie złoży 
interpelacje  w powiecie. Będzie również interweniował w sprawie przejazdu kolejowego na drodze 
powiatowej w Wojciechowie ( interwencja radnej Barbary Pielucha). 

Następnie  Przewodniczący  Rady  poprosił  o  informację  dotyczącą   oznakowań  szlaków 
rowerowych..

Sekretarz  Gminy  poinformowała,  że  w  2010  roku  został  złożony  wniosek  do  Urzędu 
Marszałkowskiego o dofinansowanie projektu oznakowania szlaków rowerowych na terenie gminy 
Jaraczewo.  Wniosek ten otrzymał dofinansowanie w kwocie 25.000,00 zł a wartość całego zadania 
wynosi 50.000,0 zł.. Decyzja o dofinansowanie była zbyt późna i nie było możliwości oznakowania 
tych  szlaków  w  2010  roku  ,  dlatego  są  one   oznakowywane  w  chwili  obecnej  (  tabliczki  z 
rowerami ). Na trasie szlaków rowerowych  są trzy punkty postojowe: w parku w Parzęczewie, przy 
zbiorniku wodnym w Panience i przy Zespole Szkół w Rusku. Na ten moment to zadanie nie jest 
zakończone, ponieważ   będą  jeszcze wywieszane  stosowne tablice informacyjne i mapy tych 
szlaków. Po zakończenie zadania informacja zostanie podana do publicznej wiadomości. 

17. Wolne głosy. 

Radny  Roman  Matuszak  zwrócił  się  do  radnego  powiatu   o   sprawdzenie,  jak  zostało 
rozpatrzone pismo skierowane do Zarządu Powiatu dotyczące interpelacji, które złożył na ostatniej 
sesji. 

Dalej Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysowi  wsi Parzęczew, który  zwracał uwagę 
na  utrzymanie  porządku   na   powstających  szlakach  rowerowych  a  zwłaszcza  na  punktach 
postojowych.  Uważa, że sołtys powinien być również poinformowany o tym, że na terenie danej 
miejscowości będą budowane takie punkty. 
Zwrócił też uwagę, że wnioski uwzględnione w interpelacji złożonej przez radnego powinny być 
skonsultowane z  Sołtysem i Radą Sołecką  a nie były. 

Odnosząc  się  do wypowiedzi  sołtysa  wsi  Parzęczew Wójt  potwierdził,  że   rzeczywiście 
sołtysi mogli uczestniczyć w konsultacjach przy uzgadnianiu projektu szlaków rowerowych ( a nie 
uczestniczyli), natomiast po  przyznaniu dofinansowanie nie można już nic zmieniać. 
Co  zaś  tyczy  się  utrzymania  porządku  Wójt  powiedział,  że  ten  temat  też  musimy  wspólnie 
rozpatrzeć. 

Sekretarz Gminy złożyła sprawozdanie o przeprowadzonych postępowaniach przetargowych 
w  okresie  międzysesyjnym  ,  które  stanowi  załącznik  do  niniejszego  protokołu.  Do  złożonego 
sprawozdania nie niesiono żadnych uwag. 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych 
w terminie do 30 kwietnia 2011 r. informując również, że kolejna sesja  odbędzie się  w miesiącu 
kwietniu albo w maju. 
Następnie  poinformował,  że  radni  otrzymali  sprawozdanie  z  Gminnego  Planu  Gospodarki 
Odpadami ( na pendrive ) do przeanalizowania na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 
Zwrócił  się  też do Komisji  Rewizyjnej  o  rozpoczęcie  prac  nad przygotowywaniem wniosku w 
sprawie absolutorium. 
Przewodniczący Rady po raz kolejny zaproponował podwyżki dla pracowników Urzędu Gminy w 
wysokości 10 % ( kierowników referatów i inspektorów ). 



Na tym zakończono ten punkt porządku obrad. 

18. Wnioski podjęte na sesji.

Nie zgłoszono wniosków

19. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował  obecnym 
za udział w tych obradach i o godz. 11.57 zakończył VI Sesję Rady gminy. 

Jaraczewo, dnia 1 kwietnia 2011 r. 

Protokół sporządził:


